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Tisztelt Vámosszabadi Lakosok! 

 
Hírlevelünkben fontos és aktuális kérdésben kívánunk tájékoztatást nyújtani Önöknek 

 
 
2014. március 31-én 17 órakor, a községünk  ügyeiben eljárva, 1 óra 45 perc időtartamú tárgyalást 
folytattunk a Belügyminisztériumban Dr. Pintér Sándor miniszter úrral és tárgyaló kíséretével. 
 
A belügyminisztériumi tárgyaló felet Dr. Pintér Sándor belügyminiszter vezetésével Dr. Felkai 
László közigazgatási államtitkár, Dr. Végh Zsuzsanna főigazgató, és Dr. Halmosi Zsolt rendészeti 
főigazgató, országos rendőrfőkapitány-helyettes, r. vezérőrnagy képviselte. 
 
A tárgyalásra a 2013. július 23-i megállapodás értelmében került sor. Ebben az egyezségben 
Vámosszabadi azt az ígéreret kapta, hogy a menekültügyi helyzetet 2014. márciusában újra 
áttekintve lehet szó a menekülttábor esetleges megszüntetéséről. 
 
Vámosszabadi községet a tárgyaláson a Képviselő-testület és a jegyző képviselte, továbbá - 
ügyünket támogatóan - részt vett azon Dr. Nagy István országgyűlési képviselő. 
 
Vámosszabadi tárgyalóiként a befogadó állomás azonnali vagy igen közeli bezárását kértük. 
 
A bezárási indokok között részletesen kifejtettük: 
- a Község szubjektív biztonságérzetének csökkenésével járó folyamatokat, 
- a fenyegetettség érzését,  
- a sérülékenyebb korosztályok: idősek, gyerekek, nők helyzetét, 
- az épület önkormányzati hasznosításával kapcsolatos foglalkoztatási, gazdasági, lakosságszám 
növelési, munkahelyteremtési és vállalkozás-élénkítési célok elérését, 
- a bűnesetek későbbi, váratlan bekövetkeztének kockázatát, 
- a fertőző betegségek előfordulásának lehetőségeit, 
- az olyan bűnesetek lehetőségét, amelyek felvetik azt, hogy a táborra terelni kívánt gyanú miatt 
követik el azokat, 
- az olyan bűncselekmények idevonzását, amelyeket nem közvetlenül a lakosaink ellen követnek 
el, 
- a tábor létének alapján generált belső ellentéteket és feszültségforrásokat, a megosztottságot. 
Leszögeztük: a Község nem az idegenből jött emberek ellen van, hanem az általuk hozott 
veszélyek kiszámíthatatlanságával nem ért egyet. 
 
Miniszter úr válaszában ismertette az országot érintő menekültügyi helyzetet. Elmondta, hogy az 
idei év január hónapjában több mint négyszer annyi menekült érkezett az országba, mint a tavalyi 
év hasonló időszakában, ezért a tavalyi megállapodás értelmében a Vámosszabadin levő tábort 
nem tudja most bezáratni. A fő menekülthullám nyárra várható és vélhetően nagyobb lesz, mint a 
tavalyi volt. A migrációs nyomás növekedésével párhuzamosan, az Európai Uniós új irányelvek is 
kedvezőtlenül fokozzák az ország ilyen terheit. Beszélt a világpolitikai gócpontokból és 
válságövezetekből a szakértői előrejelzések szerint várható menekültekről.  
Kijelentette hogy a Vámosszabadi tábort, amint a migrációs nyomás enyhül, a táborok közül 
elsőnek fogja bezáratni, de ennek időpontját most még megjósolni sem lehet.  
Mindkét tárgyalóküldöttség adatokkal és a menekültügy helyzetéről készített diagramokkal 
érkezett a tárgyalásra, - lényegi eltérés nem volt az adatainkban. 
 
Miniszter úr a továbbiakban ismertette,  milyen alternatív helyeket kerestek a Vámosszabadi tábor 
kiváltására, ám ezek, - 10 különböző hely - nem voltak az EU-s irányelveknek megfelelően 
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alkalmas táborhelyszínek, többek között a víz- és csatornahálózat, tovább a gázhálózat hiánya 
miatt.  
 
Miniszter úr ezt követően a biztonsági-bűnügyi mutatók oldaláról közelítette meg a kérdést. 
Dr. Halmosi Zsolt r. vezérőrnagy úr előterjesztette a falunk elmúlt időszakra vonatkozó 
bűncselekmény-mutatószámait. 25 bűneset történt, melyből 16 az elfogás-felderítés aránya, ám 
ezek közül egy sem volt a táborhoz köthető. A falunkban szolgáló rendőri egységektől az eltelt 
időszakban nem kapott jelzést atrocitásokról vagy bármilyen, a lakosságot érintő súrlódásról. 
Vezérőrnagy úr elmondta, hogy információit nem csak a rendőri jelentésekből, hanem a nyilvános 
közlési felületek figyeléséből, és reális elemzéséből is veszi,  tisztában van tehát a vámosszabadi 
polgároknak a befogadó állomással kapcsolatos, a bűnűgyi vonatkozásokon kívül eső helyzetével 
is. 
Miniszter Úr felajánlotta, ha gondoljuk, menjünk el a debreceni és a békéscsabai 
menekülttáborba, nézzük meg azt, a falu érdeklődő lakóival együtt, és ha kérjük, buszt is küld 
nekünk erre a látogatásra. 
Miniszter Úr megemlítette a Vámosszabadin kiépített, jórészt a Tábor miatt létesített, a 
bűnmegelőzést szolgáló kamerarendszert és utalt  a községünknek a jó gazdálkodására tekintettel 
fejlesztésre adott, 20 millió forintos pályázati támogatásra. 
 
Miniszter Úr tehát a viszontválaszában a tabor bezárására tett kérésünket most nem tartotta 
teljesíthetőnek, figyelemmel az egyre erősödő migrációs nyomásra. 
 
Mi erre elmondtuk: ha a tábornak most maradnia kell, kérjük az őszi önkormányzati választások 
utáni időpontban egy újabb felülvizsgálat lehetőségét a bezárásra.  
 
Kértük továbbá, hogy az eddig biztosított működési feltételek továbbra is teljesüljenek, azaz: 
- a tábort továbbra is ideiglenesnek tekintsék, 
- a menedékkérők szállítása továbbra is rendszeres legyen, orvosi és iskoláztatási ellátásuk 
továbbra se a faluban történjen, 
- a fokozott rendőri jelenlét szintje ne csökkenjen, 
-a tábor feltöltöttsége arányos legyen az többi befogadó állomáséval, mert a tapasztalt  nyugalom 
föként az alacsony kihasználtságból adódott, 
- a tábor épülete a bezárás után  önkormányzati tulajdonba kerülhessen, 
- a megnövekedett migráció terheiből Vámosszabadira jutó állampolgári és önkormányzati 
kötelesség teljesítése ellentételezést kapjon. 
Elmondtuk: a Vámosszabadin élő emberek tisztában vannak azzal, hogy a társadalmi 
szerepvállalás kötelezettségekkel is jár. A befogadó állomás további – ideiglenesnek és átmeneti 
jellegűnek minősített – működése esetén,  Önkormányzatunk véleménye szerint joggal tart igény a 
falu lakossága a türelmének ellentételezésre. 
 
Ellentételezésként kértük a Vámosszabadi belterületén lévő, állami tulajdonú utak felújítását, 
azokat, amelyek fejlesztéséhez a mi Önkormányzatunk tevőleg nem járulhat hozzá. 
 
Miniszter Úr az eddigi működési feltételek megtartását feltétel nélkül megígérte. 
Az őszi, újabb, a bezárás ügyével foglalkozó tárgyalás lehetőségével egyetértett, az ellentételezés 
módjáról és mértékéről a Kormány más tagjaival azonnal egyeztetett. 
 
Miniszter úr elmondta, ha Vámosszabadi kérelmezi a Szabadi utca teljes mértékű felújítását, azt ő 
belügyminiszterként támogatja és a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium elé terjeszti. 
 
A tárgyaló küldöttségek közös közlemény kiadását határozták el, az alábbiak szerint: 
 



3 

 

KÖZLEMÉNY 

 

Dr. Pintér Sándor belügyminiszter hétfőn tárgyalt Vámosszabadi képviselőivel a 

településen kialakított átmeneti befogadó állomás további működtetéséről. 

Vámosszabadi Képviselö-testülete a község lakosságának nevében a befogadó állomás 

azonnali bezárását kérelmezte. 

 

A miniszter leszögezte: Vámosszabadi közbiztonságát a befogadó állomás lakói nem 

veszélyeztették, bűncselekményt nem követtek el a község területén. A polgármester és a 

képviselők tájékoztatást kaptak Magyarország jelenlegi migrációs helyzetéről, és az 

országra háruló nemzetközi kötelezettségek változásáról. 

 

A miniszter a befogadó állomás ideiglenességét és átmeneti jelleggel történő üzemelését, az 

eddigi működési és biztonsági feltételek maradéktalan megtartását ígérte, továbbá az őszi 

önkormányzati választásokat követő időpontra szóló újbóli tárgyalás lehetőségét vetítette 

előre. 

 

Réti Csaba polgármester és a képviselő-testület a tájékoztatást és a községre háruló  

kötelezettség tényét tudomásul vette. A társadalmi teherviselés kölcsönössége és 

viszonossága érdekében támogatást kért egy, a község területén áthaladó állami főút 

felújítására. 

 

A Kormány a kérelmet indokoltnak tartotta, és intézkedett arról, hogy a Magyar Közút 

NZrt. az útburkolat megújítását 2014. november 30-ig végezze el. 

 
Belügyminisztérium                      Vámosszabadi képviselői 

 
……………………………………………………………………………………………………… 

 
Köszönjük Dr. Pintér Sándor Belügyminiszter Úrnak az újabb személyes megbeszélés 
lehetőségét, a tárgyaláson tanúsított kitüntető figyelmét, Vámosszabadi érveinek meghallgatását és 
figyelembevételét, az állami feladatok teljesítésének községünk számára előnyös előmozdítását! 
Az Önkormányzat sikeresnek tartja a tárgyalás eredményeit, hiszen a falu így jelentős támogatást 
kap, egyébként pedig, mint önkormányzatnak, enélkül is tudomásul kellett volna vennie a felettes 
hatósága döntését. 
  
Vámosszabadi, 2014. április 4. 
 
 
 

Vámosszabadi Község Képviselő-testülete és jegyzője 


